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Platform Financieel Domein op 23 mei 2024 
 
 

Bijeenkomstimpressie door Marcel Scheringa, wethouder van Steenwijkerland 

 
Het is 23 mei. De wethouders financiën van Overijssel zijn bij elkaar. Een paar dagen na de 
bekendmaking van het Hoofdlijnenakkoord en vlak voor de extra Algemene Ledenvergadering 
van de Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) op 24 mei. 
  
Ik zelf zit hier als bezorgde wethouder. Hoeveel bezuinigingen zijn straks nog meer nodig nu 
het ravijnjaar niet, of slechts gedeeltelijk, wordt opgelost? De sfeer is ernaar. Veel gemeenten 
krijgen het straks zwaar als de situatie niet verbetert. We kijken uit naar de extra ALV van de 
VNG en meerdere collega’s zijn van plan ernaar toe te gaan.  
 
Evelien Zinkweg  zit zoals gebruikelijk de vergadering voor en vandaag is Jan van der Lei, 
een, voor mij, nieuw gezicht van de VNG aanwezig om toelichting te geven over de 

voorjaarsnota en de effecten ervan.  
We staan eerst stil bij de extra ALV en Marc Teutelink, wethouder 
gemeente Enschede, licht de motie toe die Enschede, mede 
namens andere gemeenten onder andere uit Overijssel, heeft 
ingediend bij de VNG. De motie krijgt veel waardering en bijval 
omdat die wat steviger van toon is dan de resolutie van de VNG 
zelf en nadrukkelijker vraagt om “…het takenpakket van 
gemeenten weer passend te laten zijn bij de beschikbare 
middelen in het gemeentefonds.” Veel collega’s geven aan dat de 
toon van de VNG over het bereikte resultaat bij de Voorjaarsnota 
(oploop van de opschalingskorting verdwijnt structureel, maar de 
prijs is een extra bezuiniging in 2025) te positief is, terwijl we 
nodig hebben dat de VNG blijft strijden voor reparatie van het 
tekort in het gemeentefonds. Dat is het breed onderschreven gevoel van de aanwezigen. (De volgende dag tijdens 
de ALV zal blijken dat de motie Enschede met meer dan 99% van de stemmen wordt aangenomen!) 
 
Er ligt een voorstel “Opstarten kwalitatief onderzoek financiële positie Overijsselse gemeenten”. We bespreken dit 
kort. Algeheel gevoel is dat de resultaten kunnen helpen bij de discussie over taken en middelen tussen VNG en 
Rijk en dat het inzicht ons allemaal kan helpen. Daarbij is het belangrijk dat de resultaten representatief zijn voor 
de gemeenten in Overijssel en dat er goed nagedacht wordt over wanneer de resultaten bekend worden. Inzicht in 
de Haagse agenda en daarop aansluiten, is cruciaal om met de gegevens impact te kunnen hebben. 

 
We eindigen met een presentatie van Jan van der Lei (VNG) over 
ontwikkelingen gemeentefinanciën. Zowel de voorjaarsnota als het 
hoofdlijnenakkoord passeren de revue. Jan bevestigd dat de 
Meicirculaire een rechtstreekse vertaling wordt van de 
voorjaarsnota. De presentatie gaat behoorlijk de diepte in en is erg 
technisch van aard. Wat blijft hangen is dat we na voorjaarsnota en 
Hoofdlijnenakkoord nog steeds aankijken tegen een ravijn met een 
omvang van 2,2 miljard in 2026 en volgende jaren. En ook de 
bevestiging dat we vanaf nu echt werken met de systematiek dat 
het gemeentefonds mee gaat groeien met de groei van het bbp 
(bruto binnenlands product). Met gelukkig wel oog voor het feit dat 
de zorgkosten veel harder toenemen dan het bbp en dat daar 
compensatie voor moet komen. 

 
Evelien sluit de vergadering. Wat het gevoel betreft, ga ik met hetzelfde bezorgde gevoel naar huis als dat ik 
gekomen ben. Maar wel in de wetenschap dat we in Overijssel ons samen blijven inzetten voor een beter resultaat. 

 

 


